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Najbližšie zasadnutia miestneho zastupiteľstva budú 7.11. a 28.11. a miestnej rady 19. 11. 2013.

Školstvo ostane pre poslancov MČ prioritou

Rozhovor s poslankyňou                                            
Zhovárali sme sa 
s  poslankyňou 
Máriou Imricho-
vou, predsedníč-
kou komisie pre 
školstvo a  šport 
MZ BA-Lamač.

Dôležitou témou 
rokovania MiZ 
o  úprave toh-
toročného rozpočtu bola potreba navýše-
nia finančného príspevku pre ŠKD. Môžete 
v stručnosti vysvetliť prečo je táto „finančná 
injekcia“ potrebná?
Naša škola urobila maximálne možné raciona-
lizačné opatrenia na zníženie nákladov na ŠKD 
už na začiatku školského roku 2013/2014. Na-
plnenosť v oddeleniach je do 30 žiakov. Na 12 
tried na I. stupni je 8 oddelení ŠKD. Pôvodne 
sa plánovalo 11 oddelení. Z ôsmich vychováva-
teliek tri pracujú na plný úväzok, zvyšné majú 
skrátený úväzok. Aj napriek týmto opatreniam 
schválené financie na ŠKD na rok 2013 sa javili 
ako nepostačujúce. V tej chvíli existovali len tri 
východiská: zrušiť ďalšie oddelenia ŠKD, navý-
šiť poplatok na ŠKD alebo navýšiť rozpočet MČ 
na ŠKD. Zvíťazila posledná možnosť, ŠKD do-
stalo spomínanú injekciu vo výške 6.963 eur. 
Treba ale dodať, že sa nejedná o  systémové 
riešenie, zaplátal sa len rok 2013.

Ako teda riešiť problém s financiami pre ŠKD? 
Pri odpovedi sa musím vrátiť do minulosti, keď 
bolo na našej škole 270 žiakov a  hrozil jej zá-
nik. Dnes má 470 žiakov, vďaka zvýšeniu priro-
dzeného prírastku obyvateľstva Lamača, ale aj 
vysokej úrovni výchovy a vzdelávania na našej 
škole. S nárastom žiakov samozrejme prichádza 
problém, čo so žiakmi I. stupňa  po vyučovaní. 
Myslím, že nie je riešením dať im na krk kľúče 
od bytu, nech behajú po sídlisku, ako to bolo 
v minulosti, ale ideálne určite nie je ani natlačiť 
ich do oddelení ŠKD, v  ktorom je 30 detí, kde 
vychovávateľ môže prakticky len dozerať na to, 
aby neprišlo k  úrazu. Sme opäť pri probléme 
nedostatku financií, ktoré má na ŠKD mestská 
časť. Ako to riešiť, je na rozhodnutí nás poslan-
cov. Dôkaz snahy zastupiteľstva pomôcť ŠKD je 
jednotné hlasovanie za navýšenie peňazí, ktoré 
budú použité na platy vychovávateliek a  pre-
vádzkové náklady. Pripomínam, že problém 
však opäť vystúpi na povrch pri rozdeľovaní ori-
ginálnych kompetencií v rozpočte na rok 2014.  

Uctili sme si seniorov                                                                                                                  

Týmito poetickými slovami sa predsedníčka 
kultúrnej komisie MiZ v  Lamači Marta Jany-
šková prihovorila seniorom, ktorí sa v  piatok 
18. októbra zúčastnili na koncerte pri príle-
žitosti Mesiaca úcty k  starším. Lamač takýto 
koncert organizuje každý rok . Tohtoročný 
koncert bol v znamení komornej hudby a ta-
kisto v znamení spojenia generácií. Seniorom 

zahrali pedagógovia i žiaci ZUŠ Jozefa Kresán-
ka. Klasiku, ale aj filmové skladby či melódie 
svetoznámych hitov zahrali Laura Ocilková, 
Martin Leginus, Mária Macková , Justína No-
váková a  Mikuláš Michelčík spolu s  učiteľkou 
ZUŠ Vlastou Rončkevičovou. Tá sa predstavila 
aj pri vystúpení DONAU QUARTET, kde si spolu 
s ňou zahrali Viera Podhradská, Zuzana Hraš-

ková a Zita Janáková. Kvarteto ponúklo senio-
rom zmes populárnych melódií od Johannesa 
Bramsa, Antonína Dvořáka či Scotta Joplina. 
Marta Janyšková sa po skončení programu 
poďakovala malým i  veľkým hudobníkom, že 
po krásnom jesennom dni, aký v piatok 18. ok-
tóbra vládol v Lamači, pripravili rovnako krásny 
hudobný podvečer. Na spojenie krásy jesenné-
ho dňa s koncertom pre seniorov nadviazal aj 

starosta mestskej časti Peter Šramko. „Nech sú 
dni, ktoré sú vašou jeseňou života také, ako ten 
dnešný - pekné, farebné, také, že vám prinesú 
radosť,“ poprial seniorom Peter Šramko.
Na záver potešil seniorov svojimi pesničkami 
aj Janko Greguš a takisto milý darček od mest-
skej časti – hrnček s erbom Lamača, ktorý im 
tohtoročný koncert bude pripomínať.

Pokračovanie na str. 2

Človek je krásny nielen vtedy, keď má pružný krok
Človek je krásny podľa múdrosti, čo sa mu zračí v oku,

Podľa vrások a bielych vlasov, podľa slov, 
Keď ponára sa v rozhovore s deťmi do rokov, keď aj on bol mladý.

Človek je krásny vtedy, keď ho ľudia majú radi.

Novým hlavným kontrolórom 
mestskej časti je Zuzana Koreňová                       

Na základe výberového konania a rozhodnu-
tia októbrového Miestneho zastupiteľstva sa 
novou hlavnou kontrolórkou mestskej časti 
stala Zuzana Koreňová. Tá má za sebou bo-
haté skúsenosti s podobnou agendou v súk-
romnej sfére. Prvou úlohou, ktorou sa bude 
zaoberať, bude podľa jej slov spolupráca na 
príprave rozpočtu mestskej časti na rok 2014. 

Oznam – Večera pre osamelých
Komisia pre veci sociálne, zdravotné a byto-
vé pri MZ Bratislava – Lamač organizuje aj 
tohto roku predvianočné posedenie pre osa-
melých seniorov. Toto spoločenské poduja-
tie sa bude konať v polovici decembra 2013 
(presný termín bude ešte zverejnený). 
Touto cestou srdečne pozývame tých oby-
vateľov našej mestskej časti, ktorí spĺňajú na-
sledovné podmienky: dovŕšili vek 65 rokov 
a žijú v domácnosti sami (bez partnerov, detí 
alebo najbližšej rodiny). Tí, ktorí majú záujem 
zúčastniť sa na tejto akcii, sa musia prihlásiť na 
sociálnom oddelení miestneho úradu.
Prihlásiť sa treba do 29. novembra 2013, 
a to buď osobne alebo telefonicky (MÚ Brati-
slava – Lamač, Malokarpatské nám. 9, 
tel.: 02/ 64 78 00 65 u p. Filadelfiovej) 

Anna Marková
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Som presvedčená, že školstvo ostane pre po-
slancov MČ prioritou aj v budúcnosti. A verím, 
že to bude podporené aj záujmom občanov, 
ktorí svoj názor môžu vyjadriť napr. pri rozho-
voroch s poslancami, na zasadnutiach zastupi-
teľstva. Pri zostavovaní rozpočtu pre školstvo 
budú relevantné aj vyjadrenia Rady školy pri ZŠ 
a MŠ. 

V rámci diskusie o šetrení padol aj návrh,  aby 
sa zvážili, resp. zredukovali dotácie pre špor-
tové kluby. Súhlasili by ste?
Nemyslím si, že je to úvaha správnym smerom. 
Športové kluby nežijú z  financií MČ, dostávajú 
naozaj len účelovo viazané dotácie.  Futbalové 
ihrisko dostáva prostriedky na prevádzkové ná-
klady. Bolo obdobie, keď sa z dôvodu nezáujmu 
o  túto plochu mnohí obávali o  jej ďalší osud 
a využitie. V športových kluboch sú organizovaní 
občania všetkých vekových kategórií, ale najviac 
ma zaujímajú deti a mládež. Moja vďaka a obdiv 
patrí všetkým tým, ktorí svoj voľný čas venujú 
práve športovým aktivitám našej mládeže. 
Je tu aj problém školského ihriska, ktorého 
rekonštrukcia sa môže zrealizovať len z  vlast-
ných alebo projektových zdrojov. Objavila sa 
aj myšlienka urobiť na časti ihriska venčovisko 
pre psov, no iniciátori tohto zámeru po kon-
zultácii s vedením školy našťastie od tejto idey 
ustúpili. Stále však ostáva problém neporiadku 
na ihrisku a  jeho okolí a  tiež nebezpečenstva 
úrazu, ktorý tu hrozí kvôli stavu, v akom ihris-
ko je. Mestská časť a ZŠ si navzájom posúvajú 
zodpovednosť za tento areál. MČ nemá finan-
cie, ZŠ ani financie a ani ľudí. Budovy škôl a pri-
ľahlé športové areály sú majetkom MČ. Dúfam, 
že sa nájdu prostriedky a  záujem vybudovať 
na „školáku“ taký moderný športový areál, aký 
mali možnosť nedávno vidieť žiaci našej školy 
v  Hannoveri. Ku skvalitneniu podmienok pre 
šport by mal určite prispieť aj športový priestor 
v blízkosti Ice Areny, ktorá ho má vybudovať na 
základe zmluvy s mestskou časťou.
Som presvedčená, že tak ako v  iných ob-
lastiach, aj pri  riešení problémov v  školstve 
i   športe je potrebné riadiť sa slovami “kde je 
vôľa, tam je aj cesta“.

Z rokovania MiZ                                                             

Októbrové zastupiteľstvo malo 17. októbra na 
programe 17 bodov. Okrem iného preroko-
valo aj aktuálne informácie ohľadom nákupu 
elektrobicyklov pre okrskárov Mestskej polí-
cie v  Lamači. Poslanec Pavol Čech oznámil, že 
najnižšia ponuka je na úrovni 480 eur. Starosta 
Peter Šramko reagoval, že pre potreby prevádz-
ky v kopcovitom teréne mestskej časti by bolo 
potrebné zakúpiť elektrobicykle s lepším vyba-
vením, ktorých cena je približne 600 eur. Mest-
ská časť plánuje takýto stroj kúpiť ešte v tomto 
roku, v budúcom roku by druhý elektrobicykel 
mala zafinancovať zo svojho rozpočtu MsP. Po-
slanci sa venovali aj prípravám pred zimnou 
údržbou. Podľa upraveného rozpočtu sa výdav-
ky na zimnú údržbu navyšujú o viac ako 12.000 

eur. V informatívnej správe k prípravám zimnej 
údržby sa konštatuje, že mestská časť nakúpila 
24 ton posypovej soli, o prípadnej pomoci pri 
kalamitných situáciách rokovala s tromi prena-
jímateľmi techniky na odhŕňanie snehu a tromi 
spoločnosťami, ktoré by do terénu mohli vyslať 
svojich pracovníkov. Zároveň sa objednala aj ka-
bína s vykurovaním na malotraktor, ktorý bude 
používať pracovná čata mestskej časti. Diskusia 
sa venovala aj počtu zamestnancov v pracovnej 
čate. V súčasnosti ju tvorí jeden vedúci a štyria 
pracovníci, predseda komisie bezpečnosti a ži-
votného prostredia Pavol Čech však zopakoval, 
že je potrebné ju doplniť minimálne o  ďalších 
dvoch pracovníkov. Po viacerých návrhoch sa 
dohodlo, že mestská časť dvoch nových pracov-
níkov prijme k 15. novembru.

ŠKD dostane viac
Rozprava sa týkala aj navýšenia finančných pro-
striedkov pre potreby ŠKD v  základnej škole. 
Rozpočet po úprave počíta s  navýšením pros-
triedkov o čiastku 6963 eur na sumu 110.000 eur. 
Podľa informácií poslankyne Renaty Ocilkovej sa 
počet detí v ŠKD v tomto roku zvýšil o dvadsať 
percent. Poslanec Radoslav Olekšák v  tejto sú-
vislosti uviedol, že škola prijíma aj deti , ktoré sú 
z  iných mestských častí. „V  rámci originálnych 
kompetencií financovať ŠKD takto mestská časť 
musí platiť viac peňazí aj pre „nelamačské deti“, 
uviedol poslanec. Starosta Peter Šramko súhlasil, 
že v budúcnosti by sa v tomto smere mala zrejme 
robiť určitá „filtrácia“. Poslankyňa Mária Imricho-
vá ale pripomenula, že škola si nemôže dovoliť 
len tak odmietnuť záujem rodičov o umiestne-
nie svojich detí, pretože aj počet detí určuje prí-
jem školy vďaka normatívom. „Mali by sme skôr 
hľadať iné riešenie, napríklad porozmýšľať nad 
tým, že poplatky do ŠKD pre deti mimo Lamača 
by boli vyššie,“ navrhla Imrichová.

Ako sa plnia uznesenia
Poslanci tiež vyjadrili svoj nesúhlas s plnením 
požiadaviek zastupiteľstva zo strany úradu. 
Ako príklad spomenuli úlohu zistiť informáciu 
od ministerstva financií, či je možné do príjmov 
budúceho roka započítavať deficit z roka pred-
chádzajúceho. Úrad v  tomto smere zatiaľ iba 
vychádza zo všeobecného usmernenia rezor-
tu financií, konkrétnu odpoveď na konkrétnu 
otázku si od ministerstva nevyžiadal. Poslanec 
Radoslav Olekšák takisto kritizoval nesplnenie 
požiadavky predložiť organizačnú štruktúru 
miestneho úradu s  menovitým zaradením 
jeho zamestnancov. Jeho kolega Pavol Čech 
pripomenul, že sa nekonalo ani v  požiadavke 
komisie životného prostredia zvýšiť počet ľudí 
v pracovnej čate pre zimnú údržbu. Poslankyňa 

Gabriela Bizoňová dodala, že chybou je aj to, že 
sa zmluvami a prípravou verejného obstaráva-
nia zaoberá prednosta Miestneho úradu Pavol 
Baxa. „Na čo potom máme právnika mestskej 
časti, na čo si platíme externú advokátsku kan-
celáriu, „ opýtala sa Bizoňová.

Rokovalo sa o Zečáku                                                  

Približne 60 Lamačanov sa zúčastnilo na prvom 
verejnom prerokovaní územnoplánovacej do-
kumentácie (ÚPD) zóny Zečák. Tú predstavil ar-
chitekt Milan Zelina, spracovateľ návrhu rieše-
nia územného plánu zóny. V následnej diskusii 
sa ústrednou témou stalo trasovanie hlavnej 
komunikácie C1. Ozývali sa najmä tí, ktorým 
plánovaná trasa komunikácie v návrhu riešenia 
zasahuje do pozemku . Starosta Peter Šramko 
vyzval majiteľov pozemkov, aby vytvorili cca 
desaťčlennú skupinu s ktorou by mestská časť 
mohla riešiť právne vysporiadanie pozemkov 
pod pripravovanými komunikáciami v  zóne. 
Pripomenul, že sami majitelia by sa mali do-
hodnúť, ako tí, ktorých pozemok nezasiahne 
výstavba komunikácia odškodnia tých, ktorí sa 
časti svojho pozemku kvôli výstavbe komuni-
kácie budú musieť zriecť. Diskutujúci priznali, 
že toto bude problém, na Zečáku je viac ako 
1300 parciel a vlastníci sa medzi sebou zrejme 
sami nedohodnú. „Každý má so svojím pozem-
kom rôznej veľkosti iné plány,“ priznal jeden 
z diskutujúcich. Architektka Eva Balašová, ktorá 
dozerá na riešenie ÚPD zóny, prítomných infor-
movala, že spracovatelia návrhu budú musieť 
riešiť každú individuálnu pripomienku. Vyzvala 
preto, aby pripomienky formulovali majitelia 
pozemkov písomnou formou, lehota podaní 
pripomienok je do 17. decembra.  em

ŠH Na barine Opäť funguje pre verejnosť                                                                 

Športová hala Na barine v  týchto dňoch opäť 
začala slúžiť Lamačanom. Občianske združenie 
Paint Education, ktoré má od konca júla halu 
v nájme, dokončilo v priebehu októbra základ-
nú rekonštrukciu interiéru. V súčasnosti je hala 
pripravená na prevádzku. „Odstránili sme graffi-
ti na oknách, dali sme do poriadku sociálne za-
riadenia, vyčistili sme priestory tak, aby sa tam 
ľudia príjemne cítili,“ uviedol štatutár občian-
skeho združenia Milan Malík. Uviedol takisto, že 
sa pracuje na doriešení problémov s  platnými 
revíznymi správami, ktoré spôsobili oneskore-
nie otvorenia haly. „V  posledných októbrových 
dňoch očakávame od Miestneho úradu aj revíz-
nu správu na komín, aby sme mohli urobiť pro-
jekt protipožiarnej ochrany a  budovu poistiť,“  
vysvetlil pred redakčnou uzávierkou novembro-
vého Lamačana Malík. Priznal, že posledné dni 
a týždne boli plné stresu. „S miestnym úradom 
sa dosť naťahujeme kvôli nedostatkom v revíz-

Školstvo ostane pre poslancov MČ prioritou

dokončenie zo str. 1
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Dlhodobo sa spoločne snažíme riešiť otázku zvý-
šenia parkovacích miest aj formou presunutia kon-
tajnerov do kontajnerových stojísk, ktoré sú na to 
určené a sú umiestnené pri jednotlivých bytových 
domoch.
Prebehli viaceré rokovania so správcami obytných 
domov aj na Magistráte hl. mesta SR (kvôli návrhu 
zmluvy o prenájme kontajnerových stojísk), ale vo 
veľkej miere neúspešne.
Námietky správcov voči umiestneniu kontajnerov 
do stojísk sa týkali prevažne týchto okruhov mož-
ných problémov:
– väčšina bytových domov je zateplená a mohlo 

by dôjsť k  poškodeniu fasády pri neopatrnom 
zaobchádzaní s kontajnermi

– nebezpečenstvo premnoženia sa hlodavcov 
v tesnej blízkosti bytových domov 

– zvýšenie intenzity šírenia zápachu v tesnej blíz-
kosti bytových domov, najmä pre obyvateľov 
nižších podlaží

– nutnosť premiestniť kontajnery v  zimnom ob-
dobí pri mimoriadne nepriaznivých poveter-
nostných podmienkach opäť na komunikáciu

– finančná záťaž pre bytové domy na vyvolané 
nutné úpravy prístupových chodníkov a samot-
ných kontajnerových stojísk

– potreba vyznačenia vodorovného dopravného 
značenia na komunikácii na zabezpečenie rea-
lizácie vývozu kontajnerov

Napriek vyššie uvedeným skutočnostiam došlo 
zo strany správcov na základe súhlasu vlastníkov 
bytových domov napr. Studenohorská 5-7, Hey-
rovského 6 a  Heyrovského 11-13 k  ústretovému 

kroku a  kontajnery boli premiestnené do jestvu-
júcich stojísk.
Zároveň boli vytypované na základe vykonanej ob-
hliadky aj ďalšie kontajnerové stojiská, ktoré zodpo-
vedajú požiadavkám spol. OLO na vývoz kontajne-
rov zo stojísk a to bez vykonania stavebných úprav. 
Spol. OLO v súvislosti s touto obhliadkou obratom 
vykonala presun týchto kontajnerov, čo samozrej-
me spôsobilo chaos jednak pre obyvateľov, ktorí 
chceli vyniesť domový odpad a zároveň pre tých, 
ktorí si riešili parkovanie priamo pred miestom 
prístupu ku kontajnerovému stojisku a jednak pre 
pracovníkov OLO, ktorí pre parkujúce vozidlá ne-
vedeli vyviezť domový odpad a museli tak urobiť 
v náhradnom termíne.
Situácia sa aktuálne riešila na zasadnutí miestneho 
zastupiteľstva, ktoré prijalo k  tejto problematike 
uznesenie s konkrétnymi odporúčaniami na zákla-
de splnenia, ktorých bude možné znova presunúť 
kontajnery do kontajnerových stojísk na jar 2014.
Musím však bohužiaľ konštatovať, že problémy 
s  parkovaním sa netýkajú len sídliskovej časti, 
ale aj komunikácií v  tzv. starom Lamači, nakoľko 
novou výstavbou, resp. nadstavbou a  prístavbou 
rodinných domov došlo k tomu, že sa parkovanie 
neriešilo v  rámci súkromného pozemku, ale autá 
parkujú na komunikácii, čím si spôsobujú problé-
my nielen navzájom, ale aj premávke MHD.
Aj tu bude treba prijať opatrenia na reguláciu par-
kovania tak, aby parkujúce autá nebránili plynulej 
premávke. Verím, že vzájomným porozumením 
vyriešime všetky tieto nastolené otázky. 

Peter Šramko, starosta MČ Bratislava-Lamač

K téme kontajnerových stojísk sa vyjadril aj starosta Lamača Peter Šramko                                                  

Na októbrovom zastupiteľstve sme okrem iných 
dôležitých i  absolútne nepodstatných tém riešili aj 
návrh na zmenu rozpočtu. Tento návrh zmien vychá-
dzal aj zo skutočnosti, že schválený rozpočet pred-
pokladal zapojenie sumy 24  000 eur z  rezervného 
fondu. Keďže rozpočet za minulý rok 2012 neskončil 
prebytkom, ale schodkom, pričom oficiálne sme sa 
to dozvedeli až po schválení tohtoročného rozpoč-
tu, nemohli sme si dovoliť zapojiť týchto 24 000 eur 
do príjmov rozpočtu roku 2013. Drobné úpravy pre-
važne technického charakteru sme samozrejme ak-
ceptovali a som rád, že sme sa po dlhej a náročnej 
diskusii na pracovných rokovaniach dohodli aj na 
úpravách  rozpočtu našej materskej školy, keďže pô-
vodný návrh miestneho úradu na zníženie výdavkov 
pre materskú školu o takmer 28 000 eur bol pre mňa 
a  mojich kolegov absolútne neprijateľný. Preto sa 
zvolil kompromis, ktorý zachová riadne fungovanie 
materskej školy. Takisto aj v prípade školského klubu 
detí sme korigovali pôvodný návrh úradu a podporili 
sme aj návrh pani poslankyne Bizoňovej na mierne 
navýšenie rozpočtu pre školský klub detí. Pri úprave 
rozpočtu školskej jedálne sa veľmi jasne ukázalo, že 
začlenenie školskej jedálne pod samotný miestny 
úrad bolo správne. Došlo k úsporám a lepšiemu ma-
nažovaniu finančných prostriedkov, ktorých nikdy 
nie je dosť. K rozpočtu som priamo na zastupiteľstve 

predniesol návrh, aby sme všetky prostriedky na 
investičné akcie, ktoré žiaľ úrad nestihol zrealizovať, 
preniesli do prebytku a musia sa dokončiť či zrealizo-
vať jednoznačne v budúcom roku. Veď hracie prvky 
na detské ihriská, či parkovacie miesta zo zatrávňo-
vacích dlaždíc nemá zmysel robiť v  decembri. Na 
zastupiteľstve som otvoril aj tému kontajnerových 
stojísk, keďže absolútne nepripravené a nezvládnuté 
umiestnenie niektorých kontajnerov do stojísk vyvo-
lalo oprávnené pobúrené reakcie občanov. Chce sa 
mi úprimne veriť, že išlo o chybu v komunikácii me-
dzi miestnym úradom a OLO a nie o nejaký úmysel. 
Ak by to bolo len o zasúvaní kontajnerov, neriešime 
predsa túto agendu toľko rokov. Preto som navrhol 
uznesenie č. 147/2013 bod F, v ktorom sme žiadali 
vrátiť kontajnery naspäť v  zmysle požiadaviek ob-
čanov a v roku 2014 treba túto problematiku riešiť 
komplexne a  v  prvom rade o  všetkom ľudí infor-
movať dopredu. Týmto neuváženým krokom sa len 
zbytočne narobili starosti niektorým domom, preto 
pevne verím, že systémovou prácou sa podarí ta-
kýmto situáciám predísť a tento problém posunieme 
v budúcom roku pozitívnym smerom.

Radoslav Olekšák, 
poslanec miestneho zastupiteľstva

Kontajnerové stojiská a úprava rozpočtu                                                                                                                       nych správach, ktoré nám úrad dodal, riešime 
aj chýbajúcu projektovú dokumentáciu, je tam 
dosť problémov, no verím, že to spoločne vyrie-
šime,“ povedal Malík.
Halu budú môcť bezplatne využiť obyvatelia La-
mača v sobotu a v pondelok od 13:00 do 15:00 
hod. „Môžu si tu zahrať stolný tenis, a čoskoro aj 
bedminton, podľa našich zistení práve o  tieto 
športy bol najväčší záujem,“ povedal Malík.
Počas svojej bežnej prevádzky bude hala po-
skytovať priestor najmä pre aeróbne športy. 
Budú tu tiež pôsobiť športové gymnastky z ŠK 
Argo. „Využiť ju môžu športové kluby a  krúž-
ky, ktoré sa venujú napríklad joge, pilates, 
thai-boxu a  rôznym iným formám funkčného 
cvičenia,“ skonštatoval zástupca občianskeho 
združenia. Všetky informácie nájdu záujemco-
via na stránke www.halalamac.sk, o  informá-
ciu možno požiadať aj prostredníctvom mai-
lovej adresy hala@lamac.sk. 

O anténe na Heyrovského sa bude rokovať 
aj na novembrovom zastupiteľstve                      

Októbrové zasadanie komisie životného pro-
stredia sa uskutočnilo v  sále lamačského kina 
a hlavnou témou bola anténa mobilného ope-
rátora Orange na streche obytného domu na 
Heyrovského 8. V rámci zasadania preto prítom-
ní občania mohli vidieť aj dokumentárny film 
o  škodlivosti týchto antén. V  súvislosti s  touto 
témou vystúpil pred publikom český inžinier 
Milan Hein, ktorý sa zaoberá touto problemati-
kou a takisto výskumom a vývojom ochranných 
produktov proti škodlivému žiareniu. Občania 
sa pýtali, ako vplýva žiarenie na srdcovo-cievne 
choroby, ako sa možno chrániť pred škodlivým 
žiarením bezdrôtových technológií i  to, ako 
minimalizovať zdravotné riziká v súvislosti s an-
ténou na Heyrovského 8. Na zasadnutí sa mali 
zúčastniť aj obyvatelia tohto bytového domu, 
ktorí dostali pozvánky . Žiaľ , na stretnutie pri-
šiel iba jeden z nich. Členovia komisie životného 
prostredia sa tak spolu s  prítomnými občanmi 
rozhodli, že tému verejne prerokujú na novem-
brovom zasadaní Miestneho zastupiteľstva. 
„Na zastupiteľstvo pozveme ešte raz majiteľov 
všetkých bytov na Heyrovského 8, zástupcu 
mobilného operátora i  zástupcov médií,“ uvie-
dol predseda komisie životného prostredia 
MiZ v  Lamači Pavol Čech. Ten je presvedčený, 
že anténa a  jej žiarenie má výrazný negatívny 
vplyv na zdravie i  životy ľudí. „Sám som v  tej 
časti býval, viem o čom hovorím,“ povedal Čech. 
Zdôraznil takisto , že za zrušenie antény by mali 
v Lamači bojovať všetkými možnými prostried-
kami. „Chceme   presvedčiť ľudí z  Heyrovského 
8, aby vypovedali zmluvu s mobilným operáto-
rom a anténa sa dostala do extravilánu mestskej 
časti,“ zdôraznil Čech, ktorý verí, že obyvatelia 
z  Heyrovského 8 preukážu spolupatričnosť 
s  obyvateľmi okolitých domov. „Za zisk, ktorý 
majú oni z antény na streche svojho domu, totiž 
trpia obyvatelia v okolí, „ povedal Čech. Zároveň 
upozornil, že dokument o škodlivosti antén mo-
bilných operátorov si môže ktokoľvek pozrieť 
na populárnej sieti youtube pod názvom Plný 
signál. „Tento dokument jasne poukazuje na 
to, aký má anténa dopad na naše zdravie, ak je 
umiestnená blízko ľudí,“ dodal Čech. em
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Fakty sú nasledovné:
Žiadosť firmy GAS, s.r.o. bola podaná o záväzné 
stanovisko k územnému konaniu.
MÚ vydal len oznámenie o prerokovaní v Komisii 
výstavby, územného rozvoja a regionálnej politi-
ky dňa 28.2.2011, pričom sa citovali pripomienky 
navrhovaného riešenia s troma pripomienkami:
a) zvážiť umiestnenie stavby 
b) preriešiť podrobne hlavné napojenie stavby 
c) doplniť vyjadrenia k  jestvujúcim ochranným 
pásmam železničnej trate 
Avšak žiadne kladné stanovisko nebolo vydané 
tak ako sa píše v uvedenom článku.
Očakávali sme, že k predmetnému podaniu bude 
následne doručený doplnený materiál a  takýto 
by bol predmetom ďalšieho rozhodovania pred 
tým ako by bolo vydané kladné, či záporné sta-
novisko. 
Vzhľadom k  tomu, že dva a pol roka nikto k  tejto 
problematike od MÚ nepožadoval ani nedoplnil 
údaje na dané predbežné oznámenie som už po-
zabudol. Preto som na zasadnutí MZ povedal. že 
žiadne stanovisko k takejto stavbe nebolo vydané.
Žiadosť nebola riadnym bodom v  pozván-
ke programu finančnej komisie konanej dňa 
7.3.2011 a  vyjadrenie finančnej komisie nie je 
uvedené ani v origináli zápisnice z tejto komisie, 
ale z uvedeného zasadnutia existujú ručne písa-
né poznámky, kde je uvedené nasledovné: „ne-
súhlas?, počkať s vyjadrením inštitúcií k stavbe“. 
Okrem uvedenej stručnej poznámky sa k  danej 
problematike neuvádza žiadny iný záznam.
Otázkou je ako mal úrad zapracovať stanovisko 
finančnej komisie do nášho oznámenia, keď sa 

o tomto nebolo možné dozvedieť z riadnej zápis-
nice predmetnej komisie.
K dnešnému dňu nemáme potvrdené, či v pred-
metnej veci bolo vydané súhlasné stanovisko 
Magistrátu hl. mesta. Takisto nemáme vedomosť 
o tom, že bola podaná žiadosť o vydanie územ-
ného rozhodnutia na spoločnom stavebnom 
úrade v DNV. 
Záverom chcem podotknúť, že vôbec nemám 
záujem o výstavbu čerpacej stanice PHM v danej 
lokalite. 
Zo zmluvy jednoznačne vyplýva, že bola pod-
písaná za účelom výstavby predajného miesta 
osobných automobilov – „Show room“ s  abso-
lútne nevýhodnou podmienkou pre MČ Lamač 
s viazanosťou prvej splátky splatnej najneskôr do 
120 dní od nadobudnutia právoplatnosti staveb-
ného povolenia. 
Takže môžem len konštatovať, že po 6-tich ro-
koch z tohto prenájmu mestská časť nedostala za 
uvedený prenájom ani cent na svoj účet.

Oznam 

Prednáška „Bezpečná jeseň života“

Komisia pre veci sociálne, zdravotné 
a bytové pri MZ Bratislava – Lamač v spo-
lupráci s Okresným riaditeľstvom PZ Bra-
tislava IV organizuje prednášku o bezpeč-
nosti najmä seniorov s  npor. Martinou 
Kočišovou. Prednáška sa bude konať 
dňa 13.  novembra 2013 o  15:00 hod. 
v  kine Lamač. Pozývame obyvateľov 
všetkých vekových kategórií.

Anna Marková

V posledných týždňoch som sa stretla s informá-
ciou od občanov, že istá spoločnosť GAS s.r.o. 
chce stavať pumpu na Lamačskej ceste medzi 
súkromnými záhradkami a budovou spoločnosti 
Cromwell pri železničnej trati, parcela č. 1826/8. 
Oslovili ma občania, či sa na stavebnej komisii 
vyskytol bod s  uvedenou témou. Pokiaľ som ja 
predsedníčkou stavebnej komisie, takouto otáz-
kou sme sa nezaoberali. Ale pamätala som si uve-
denú tému, ktorú sme riešili ešte pred 2,5 rokmi 
na finančnej komisii. Tak som sa dala do pátrania. 
Ako nás ubezpečili pracovníci úradu a aj sám sta-
rosta Peter Šramko, nikdy nebolo vydané žiad-
ne vyjadrenie na túto tému z MÚ Lamač. O tom 
ubezpečil pán starosta aj občanov na poslednom 
miestnom zastupiteľstve dňa 17.10. 2013. Okrem 
iného našu pozornosť na zastupiteľstve vzbudila 
zmienka o pumpe v rámci VZN o pravidlách času 
predaja v obchode a času prevádzky služieb na 
území mestskej časti Bratislava – Lamač, o  kto-
rom sa tiež rokovalo, nakoľko žiadna pumpa 
v Lamači nie je (teda okrem pumpy v areáli ob-
chodného reťazca Lidl, ktorá je ale samoobsluž-
ná a v dostatočnej vzdialenosti od obytných do-
mov). Verili sme tomu, čo sme sa od pracovníkov 
úradu ako aj pána starostu dozvedeli.
Bohužiaľ, z  tejto dôvery nás vyviedol nasledu-
júci týždeň projektant zo spoločnosti GAS s.r.o., 
ktorý nám predložil vyjadrenie miestneho úradu 
zo dňa 10.3.2011 podpísané pánom starostom 
Petrom Šramkom, kde sa voči uvedenej stavbe 

nenamietalo, akurát bolo vyjadrených pár pri-
pomienok, podľa vyjadrenia stavebnej komisie 
ešte pod vedením pána Groma. Bohužiaľ, v uve-
denom liste neboli zapracované pripomienky 
finančnej komisie, resp. jej vyjadrenie z toho isté-
ho obdobia, kde sa jednoznačne zamietla takáto 
podnikateľská aktivita na danom úseku, z nasle-
dujúcich dôvodov: nakoľko ide o jeden z najne-
hodovejších úsekov, pozemok má v  prenájme 
iný nájomca a  to T.O.P. AUTO HOLDING, a.s. na 
základe zmluvy z dňa 18.6.2007, ďalej podmien-
ka účelového využitia pozemku na výstavbu 
„showroomu“. Zmluva samozrejme nedovoľuje 
postúpiť alebo prenajať pozemok tretej strane. 
Okrem toho dopravná situácia na Lamačskej 
ceste, ktorá je úzka a  problematická z  hľadiska 
frekvencie dopravy a nehodovosti a ktorú sa sna-
žíme riešiť, je úplne nevyhovujúca pre prevádzku 
čerpacej stanice na mieste, kde v okruhu 2 km je 
6 iných čerpacích staníc. Preto sa pýtam, ako je 
možné, že MÚ vydal uvedené vyjadrenie a  pán 
starosta ho podpísal pre spoločnosť, ktorá nemá 
žiaden vzťah k pozemku, na ktorom by mala záu-
jem stavať pumpu a prečo neboli v liste uvedené 
aj argumenty finančnej komisie? Podľa príkladu 
MÚ Lamač si môže akýkoľvek občan zažiadať 
o stanovisko k územnému rozhodnutiu k stavbe 
aj na cudzom pozemku, a získa v najhoršom len 
technické pripomienky. Ďalej sa pýtam, za akým 
účelom bola pumpa pridaná do úradom navrho-
vaného VZN o  prevádzkových hodinách? Prečo 

nám pán starosta tvrdil niekoľkokrát, že sa nikdy 
k žiadnej pumpe nevyjadroval?
Následne magistrát uvedený list považoval ako 
kladné stanovisko a  vydal súhlas na výstavbu 
čerpacej stanice na tomto pozemku. Podľa vy-
jadrenia pána projektanta ide spoločnosť GAS 
s.r.o. už riešiť priamo stavebné povolenie na-
priek tomu, že stále nemá žiadny právny vzťah 
k pozemku a to do konca mesiaca október. 
Samozrejme obyvatelia Lamačskej cesty spustili 
petíciu, ktorá skutočne oslovila Lamačanov, veď 
nikto z nás si tu nechce nechať ničiť životné pro-
stredie výstavbou a prevádzkou čerpacej stani-
ce, ktorá predstavuje na uvedenej ceste skutoč-
ne významné bezpečnostné riziko
Z  tohto dôvodu poslanci za stranu Smer 
a  MOST-HID zvolávajú na 7. 11. o 15:00 hod. 
mimoriadne zastupiteľstvo práve s  bodom 
riešenie otázky čerpacej stanice na pozemku  
č. 1826/8, nakoľko je pre nás absolútne neprijateľ-
né, aby naši obyvatelia mali priamo oproti oknám 
čerpaciu stanicu, aby bola na mieste, kde neexistu-
je kanalizácia a je problematické pripojenie k zák-
ladným sieťam. Spolu s vyššie uvedenými dôvod-
mi. Okrem toho je tu otvorená otázka, s ktorou nás 
tiež oboznámil pán projektant a  to rozširovanie 
cesty na štvorprúdovú. Aj to bude predmetom ro-
kovania a našich otázok na zastupiteľstve.

Gabriela Bizoňová,
predsedníčka Komisie výstavby 

a územného rozvoja a regionálnej politiky

Pumpa v Lamači?                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Reakcia starostu Petra Šramka...                                                                                                                     

Veľmi jednoducho a len faktami chcem zareagovať na článok pani poslankyne Ing. Bizoňo-
vej, ktorá má určite excelentnú pamäť, ale mnohé z faktov doplnila výmyslami.

Lamač voľakedy a dnes                                                 

V  utorok 29. ok-
tóbra sa  v  kine 
Lamač uskutoč-
nilo podujatie pri 
príležitosti 722. 
výročia prvej pí-
somnej zmienky 
o  Lamači. Súčas-
ťou podujatia 
bolo aj otvorenie 
výstavy Lamač 
voľakedy a  dnes. 

Viac informácií prinesieme v  decembrovom 
čísle Lamačana. Výstavu si vo vestibule kina 
môžete pozrieť v priebehu novembra.

Výrub stromov na Bakošovej nebude
SPP pozastavuje svoje plány na výrub 
drevín v  MČ Lamač, ktorý mal najviac za-
siahnuť Bakošovu ulicu. V  liste, ktorý MČ 
obdržala od SPP v stredu 30.10. plynáren-
ský podnik píše, že plynovod na Bakošovej 
bude súčasťou rekonštrukcie sietí v najbliž-
ších rokoch. "Kým nebudú v tejto súvislosti 
určené ďalšie presné kroky, výrub drevín sa 
neuskutoční, " napísal SPP.
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Volebné okrsky v Lamači:
Volebný okrsok č. 1
Ulice: Na Barine, Bakošova
Volebná miestnosť: Domov seniorov Lamač, Na 
barine 5
Volebný okrsok č. 2
Ulice: Cesta na Klanec, Stanekova, Vrančovičova, 
Malokarpatské námestie, Podháj, Povoznícka, 
Pod násypom, Zlatohorská, Segnáre, Borinská
Volebná miestnosť: ZŠ Malokarpatské nám., trie-
da IV. A
Volebný okrsok č. 3
Ulice: Heyrovského, Havelkova, Podlesná 
Volebná miestnosť: ZŠ Malokarpatské nám., trie-
da IV. B
Volebný okrsok č. 4
Ulice: Studenohorská 1-24, Studenohorská 55-
71, Furmanská, Skerličova
Volebná miestnosť: ZŠ Malokarpatské nám., trie-
da III.C
Volebný okrsok č. 5
Ulice: Studenohorská 25-54, Hodonínska, Kune-
rádska, Lediny
Volebná miestnosť: ZŠ Malokarpatské nám., trie-
da III. A
Volebný okrsok č. 6
Ulice: Pod Zečákom, Vysokohorská, Zhorínska, Rá-
cova, Rajtákova, Rozálska, Studenohorská 72-91, 
Záhrady, Zelenohorská, Zidiny, Lamačská cesta
Volebná miestnosť: ZŠ Malokarpatské nám., trie-
da III. B

Do 8. novembra je na MÚ Bratislava-Lamač 
zriadená Námietková kancelária, kde je možné 
nahliadnuť do zoznamu oprávnených voličov 
a vzniesť námietku k údajom v ňom. 
Námietková kancelária je otvorená: Štvrtok 
(7.11.) 08.00-12.00 13.00-16.00
Piatok (8.11.) 08.00-11.00
Bližšie informácie súvisiace s  voľbami vám po-
skytne Mgr. Mária Štarková a  Ing. JUDr. Roland 
Marschal, ktorí sú poverení prípravou volieb do 
orgánov samosprávnych krajov v MČ Bratislava-
-Lamač, č. tel. 02/64781581, mail starkova@la-
mac.sk, rolandmarschal@lamac.sk
Na tel. čísle 02/64 781581 môžu občania tiež 
nahlásiť žiadosti o  vykonanie hlasovania do 
prenosnej schránky. Môžu tak urobiť aj v  deň 
volieb, u  príslušnej okrskovej volebnej komisie 
prostredníctvom rodinného príslušníka alebo 
inej osoby. 

Kandidáti na poslancov BSK v 7. volebnom ob-
vode
1. Beáta Bohunická (48), ekonómka (SMER - soci-
álna demokracia)
2. Ing. Miroslav Černý (56), ekonóm (Národ 
a Spravodlivosť - naša strana)

3. PhDr. Erika Ďuricová (56), koordinátorka (Nová 
väčšina - Dohoda (D. Lipšic))
4. JUDr. Andrea Farkašová (44), právnik (NOVÝ 
PARLAMENT)
5. MUDr. Ladislav Gáborík, MPH (56), zubný lekár 
(Ľudová strana Naše Slovensko)
6. Ing. Peter Hanulík (52), stavebný inžinier (SMER 
- sociálna demokracia)
7. Ing. Jozef Harman (39), informatik (Strana mo-
derného Slovenska)
8. Milan Hlinka (51), stavebný technik (nezávislý)
9. RNDr. Jozef Hrabina (51), jadrový fyzik (Slo-
venská národná strana)
10. Kornélia Jelašičová (46), podnikateľka (Nová 
väčšina - Dohoda (D. Lipšic))
11. Ing. Juraj Káčer (28), ekonóm (Slovenská de-
mokratická a  kresťanská únia - Demokratická 
strana, Kresťanskodemokratické hnutie, MOST-
-HÍD, Sloboda a  Solidarita, Strana maďarskej 
komunity - Magyar Kőzősség Pártja, Občianska 
konzervatívna strana a Strana zelených)
12. Bc. Rastislav Kevický (48), živnostník (Sloven-
ská národná strana)
13. Peter Kmeť (47), disponent (nezávislý)
14. Ing. Rudolf Liška (63), ekonóm (Strana mo-
derného Slovenska)
15. Ing. Ján Mihálik (25), podnikateľ (Slovenská 
národná strana)
16. Mgr. Ing. Radoslav Olekšák (35), politológ, 
ekonóm (SMER - sociálna demokracia)
17. Juraj Pogány (70), dôchodca (Strana moder-
ného Slovenska)
18. MUDr. Rudolf Poruban (36), detský kardiochi-
rurg (Nová väčšina - Dohoda )
19. PhDr. Monika Procházková (53), špecialista 
úradu samosprávy (nezávislý)
20. Miroslav Rašman (53), konateľ spoločnosti 
(nezávislý)
21. Martin Režňák (22), ekonóm (NOVÝ PARLA-
MENT)
22. Miloš Sitár (39), konateľ spoločnosti (NOVÝ 
PARLAMENT)
23. Ing. Anna Somorovská (56), nezamestnaná 
(Slovenská ľudová strana)
24. Ing. Peter Šramko (58), starosta (Slovenská 
demokratická a kresťanská únia - Demokratická 
strana, Kresťanskodemokratické hnutie, MOST-
-HÍD, Sloboda a  Solidarita, Strana maďarskej 
komunity - Magyar Kőzősség Pártja, Občianska 
konzervatívna strana a Strana zelených)
25. RNDr. Martin Zaťovič (41), stredoškolský peda-
góg (Slovenská demokratická a  kresťanská únia 
- Demokratická strana, Kresťanskodemokratické 
hnutie, MOST-HÍD, Sloboda a  Solidarita, Strana 
maďarskej komunity - Magyar Kőzősség Pártja, 
Občianska konzervatívna strana a Strana zelených)
– zvýraznení kandidáti kandidujú za 

Lamač

Voľby do orgánov samosprávnych krajov sa uskutočnia v sobotu 9. novembra. V prípade, že kan-
didát na predsedu BSK nezíska nadpolovičnú väčšinu hlasov, druhé kolo sa uskutoční 23. novembra, 
v tom na víťazstvo stačí väčšina hlasov.
Volebné miestnosti budú otvorené od 07.00 h do 22.00 h
Poslanci sa volia podľa volebných obvodov
Lamač je zaradený do 7. volebného obvodu, v rámci neho možno zvoliť 3 poslancov zastupiteľ-
stva BSK
Volič má k dispozícii dva hlasovacie lístky – jeden na voľbu predsedu, druhý na voľbu poslancov BSK
Volič hlasuje krúžkovaním vybraných kandidátov.
V prípade voľby predsedu BSK zakrúžkuje volič jedného z kandidátov, v prípade voľby poslan-
cov BSK zakrúžkuje volič troch kandidátov
Za poslancov zastupiteľstva budú zvolení traja kandidáti, ktorí získajú najväčší počet hlasov
V týchto voľbách nie je možné vybaviť si voličský preukaz.

                                                                                                                                                                                                                                              Voľby do VÚC Lamačské gymnastky bodovali 
na Ukrajine                                                  

V  dňoch 10. až 13. októbra sa gymnastky zo 
športového  klubu Argo zúčastnili medziná-
rodnej súťaže Karpathia 2013 v  Užhorode. 
V konkurencii ukrajinských, ruských, bielorus-
kých, maďarských a  slovenských gymnastiek 

sa umiestnila Lamačanka Sabínka Stryčková 
vo finále na krásnom 3.mieste. Bronzovú me-
dailu získala po zostavách bez náčinia a  so 
švihadlom aj Katka Vargová. V súčasnosti sa už 
naše gymnastky pripravujú na medzinárodné 
súťaže v  Ľubľane, Budapešti, Liptovskom Mi-
kuláši a Nitre. Budeme im držať palce.
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Vitajte, noví Lamačania!                                                

Rodičia 16 detí si v stredu 23. októbra prevzali pre 
svoje ratolesti listinu s výsadou domovského prá-
va v Lamači. Lamačská samospráva takto už tra-
dične privítala nových občiankov mestskej časti. 

Ich rodičom sa v  úvode stretnutia prihovorili 
starosta Lamača Peter Šramko a poslankyňa MiZ 
Marta Janyšková. Vyjadrili myšlienku, že prícho-
dom dieťaťa do rodiny dostáva človek najkrajší 
dar a zároveň najťažšiu úlohu vo svojom živote - 
dobre vychovať svojho potomka. „Som presved-
čená, že túto úlohu zvládnete tak, aby vaše deti 
raz mohli o vás povedať, že ste tí najlepší ľudia na 
svete,“ povedala Marta Janyšková. Po príhovore 
zarecitovali a zaspievali deti z MŠ na Malokarpat-
skom námestí, vedení učiteľkou Zuzanou Ma-
zancovou. Predstavitelia mestskej časti potom 
obdarovali malých Lamačanov a ich rodičov ma-
lými darmi – knižkou, nákupnou poukážkou do 
hypermarketu i kvetinou pre maminku.
Na októbrovom vítaní občiankov získali Domov-
ské právo Lamača deti narodené od decembra do 
októbra 2013 - Štefan Riegler, Nikola Kousalová, 
Július Pašková, Jakub Němec, Diana Borišková, 
Daniel Kitt, Ján Ondrej Záň, Šimon Petrík, Šimon 
Bizoň,, Nina Ollé, Jana Kopačková, Simona Somo-
gyiová, Timon Mezzey, Viliam Baláž, Max Mikuľák 
a Ondrej Kraľovič, ktorý bol zároveň najmladším, 
novoprijatým Lamačanom, keďže v čase vítania 
občiankov mal presne 11 dní.

Do kina prišiel Princ Bajaja                                       

V októbri prvýkrát zavítalo medzi lamačské deti 
TEATRO NELINE a  v  rámci pravidelných bábko-
vých predstavení predviedlo klasickú rozprávku 
na motívy slovenského spisovateľa   Pavla Dab-
šinského Princ Bajaja. Deti rôzneho veku /až do 
10 rokov/ sledovali majstrovské umenie bábko-

herečky PETRONELY DUŠOVEJ. Všetci prítomní 
dospelí diváci  sa presvedčili a uznali, že sloven-
ské ľudové rozprávky majú ohromné čaro. Na 
predstavení aj tie najživšie deti tíško sedeli a ani 
sa nepohli, čo bolo po prvýkrát. Zaujato sledovali 

bábkové predstavenie o odhodlaní,   statočnosti 
a láske, ktorá premohla aj zlého draka. Predstave-
nie bolo popretkávané piesňami, ktoré spievala 
umelkyňa.
Na úvod, tak ako vždy, boli odmenené deti, ktoré 
nakreslili obrázky z minulého bábkového pred-
stavenia. Boli to dve dievčatká z našej materskej 
škôlky - Amélia Almeida a Miška Schwarzová. Po 
skončení divadielka deti držiac v rukách lístočky 
s  číslami, ktoré dostali pri príchode, netrpez-
livo čakali pravidelnú tombolu. Šťastíčko sa 
usmialo znova na päť detí, ktoré sa najviac te-
šili cenám - šarkanom. Ani ostatné deti neboli 
smutné. Najlepšie to skonštatovala Nikolka:“ Nie 
som smutná, že som nevyhrala, lebo divadielko 
o princovi Bajajovi sa mi veľmi, veľmi páčilo. Urči-
te prídem aj nabudúce, a potom vyhrám, a ktorý 
deň je divadielko?“  

Marta Janyšková

Prvý októbrový štvrtok patril 
psím miláčikom                                                                                 

Na Európskej konferencii ekológie vo Florencii 
v roku 1931 bol 4. október ustanovený na SVETO-
VÝ DEŇ ZVIERAT. Od tohto roku patrí tento deň 
zvieratám na celom svete. Pri tejto príležitosti sa 
na Malokarpatskom nám. už siedmy rok stretli 
milovníci a majitelia rôznych plemien psov pod 
názvom „PSIA ŠOU.“ Aj keď mnohí Lamačania nie 
sú „psíčkari“, prišli sa pozrieť na túto akciu, kto-
rú pripravila Kultúrna komisia pri MiZ. Na úvod 

vystúpila členka klubu ALL a  STARS   Barbora 
Melknerová a  predviedla tance so psíkmi Nely 
a Dorkou. Po nej sa predstavili  príslušníci Stani-
ce kynológie Mestskej polície pod vedením zá-
stupcu veliteľa - Lamačana Františka Hrádeka. So 
svojimi piatimi vlčiakmi predviedli majstrovské 
ukážky, napr. vyhľadávanie rôznych predmetov, 
zadržanie výtržníka, obrana psovoda, vyslobo-
denie rukojemníčky, stráženie páchateľa a  za-
držanie nebezpečného ozbrojeného teroristu 
strieľajúceho zo samopalu. Všetci sme s úžasom 
sledovali, čo dokáže cvičený pes.  Uznali sme, pes 
v rukách profesionálov je perfektným pomocní-
kom. Potom nasledovalo predstavovanie našich 
psích miláčikov so svojimi majiteľmi. Nezabudli 
sme na ocenenia PES - chlpáč, najmenší, najväč-
ší, najkrajší, najlepšie nastylovaný. V  závere boli 
všetci psíkovia a ich páni odmenení. Psiu šou mo-
derovala Marta Janyšková a pomáhal jej kolega 
z  lamačského zastupiteľstva - veterinárny lekár 
Pavol Čech. Obaja sú veľkými milovníkmi zvierat. 
Na záver ako odmena pre všetkých prítomných, 
hlavne deti, pre ktoré sa psia šou robila, sa v kine 
premietal film Sammyho dobrodružstvá 2. V ten-
to deň, aj keď svietilo slnko - bolo veľmi chladno, 
ale všetkých nás hrialo hlboké priateľstvo, láska 
a spätosť človeka a zvieraťa. Bolo radosťou sle-
dovať ako sa deti a psíkovia k sebe túlia, a tak si 

prejavujú lásku. Pozývam všetkých, aby si prišli 
pozrieť fotodokumentáciu z akcie, ktorá je vysta-
vená vo vestibule kina.
Veľká vďaka patrí aj všetkým sponzorom. Akciu 
finančne či materiálne podporili MBKI s.r.o. - Ka-
tarína Boskovičová, obaja prítomní poslanci, 
členka kult. komisie Miriam Kováčová-Liptáko-
vá, TESCO a MOVEO. 

Marta Janyšková

Víťazom turnaja prípraviek v Ice Arene sa 
stala Kometa Brno                                                            

V  sobotu 26. októbra sa uskutočnil ďalší me-
dzinárodný turnaj prípraviek v  hale Ice Areny 
v Lamači. Proti sebe si zahrali dva výbery bra-

tislavského Ružinova i  tímy Komety Brno a  ra-
kúskeho Klagenfurtu. Putovný pohár a víťazné 
medaily napokon od starostu Lamača Petra 
Šramka a manažéra Ice Areny Romana Kuciaka 
dostali chlapci z Brna.

Žiaci ZŠ reprezentovali Lamač 
v nemeckom Hannoveri                                               

Štyria žiaci 5. ročníka lamačskej školy: Katka 
Kusá, Anna Mária Novosedlíková, Šimon Ole-
jár a Victor Voda nás reprezentovali v ľahkoat-
letických disciplínach v  rámci medzinárodného 
športového multilaterálneho projektu Comenius 
Friendship through Fitness v nemeckom Han-
noveri. Žiaci zo základných škôl z Nemecka, Veľ-
kej Británie, Poľska a Slovenska boli rozdelení do 
dvoch skupín: chlapci a dievčatá. Súťažili v skoku 
do diaľky, behu na 50 metrov, hode kriketovou 
loptičkou, behu na 1000m chlapci a 800m diev-
čatá. V celkovom hodnotení sme získali dve zla-
té, jednu striebornú a jednu bronzovú medailu.

Okrem súťažných disciplín sa žiaci naučili zákla-
dy hádzanej, obľúbenej hry domácich. Zúčastnili 
sa ligového zápasu hádzanej mužov Bundesligy, 
na ktorom sprevádzali hosťujúce družstvo na 
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hraciu plochu za obrovského potlesku divákov. 
V jedno daždivé popoludnie si zaplávali v pre-
krásnej krytej plavárni uprostred obrovského 
športového areálu. 
Pešia prehliadka pamätihodností mesta bola 
úžasná. Žiakov zaujali hlavne zvieratá v parkoch 
a  vodných plochách a  vygravírované zámky, 
ktoré si ľudia pripevňujú na zábradlia mostov na 
spečatenie vernosti v ich vzájomnom vzťahu. No 
a  pre niektorých bolo osobným zážitkom prvé 
cestovanie lietadlom.

Comenius team, ZŠ Lamač

ZŠ s MŠ Marie Montessori 
si skrášlila okolie                                                          

Po rekonštrukcii a  modernizácii vnútorných 
priestorov dostalo nový vzhľad aj okolie ZŠ 
s  MŠ Marie Montessori na Borinskej ulici. Po-
slednú októbrovú sobotu sa tu zišlo vyše 40 
pedagógov rodičov i detí zo školy, aby upravili 
priestor pred vchodom i školský dvor. Pokladal 
sa trávnatý koberec, sadili sa rastliny a  kríky 
a upravovala sa už existujúca zeleň.

Seniori na cestách                                                         

Októbrový zájazd pre seniorov bol do maďar-
ských kúpeľov Bük. Nachádzajú sa asi  130 km 
od hraníc v západnom Maďarsku a dnes sú tie-
to termálne kúpele druhými najväčšími v  kra-
jine. Za posledné roky sa stali pojmom. Veľký 
55-miestny autobus tentoraz uspokojil všet-
kých Lamačanov, ktorí sa prihlásili na zájazd. 
Nezostal ani jeden náhradník. Počasie bolo 
vynikajúce a čakal nás krásny deň babieho leta. 
Po prvýkrát sme mali možnosť sa pri kúpaní aj 
kultúrne vyžiť, pretože pri jednom vonkajšom 
bazéne prebiehal súťažno-zábavný program 
pre hostí, ktorý sme sledovali. Niektorí sa aj 
zapájali doň priamo z vonkajšieho teplého se-
dacieho bazéna. Uznali sme, že aj hudba a prí-
jemné prostredie lieči a  blaží telo i  dušu, pre-
tože nám hrala a spievala skupina PINKA BAND 
z  južného Maďarska, ktorá je tu veľmi známa 
a  obľúbená. Hrali a  spievali melodické piesne 
z Balkánu. Liečivá voda v kúpeľoch s vysokým 
obsahom vápnika, horčíka a  fluóru je vhodná 
na účinné liečenia množstva rôznych chorôb 
a  ochorení. Odporúča sa aj na pitnú kúru. Vy-
tvorili sa rôzne skupinky Lamačanov a mne ich 
bolo ťažko všetkých skontrolovať, lebo celý kry-
tý aj nekrytý priestor bol obrovský.
Len krytých bazénov bolo 11. Strácali sme sa 
v priestore. Domov sme sa vracali v neskorších 
večerných hodinách, všetci spokojní a rozhod-
nutí ešte sa sem vrátiť.

Marta Janyšková

V októbri sa v Lamači narodili:                            
11.10 Ondrej Kraľovič
11.10 Michal Pecho
13.10. Sanaia Liana Kačová
14.10. Hana Uhríková
16.10. Viktória Mešárová
Okrem novorodencov, ktorých sme uverejnili 
v októbrovom čísle, sa v septembri narodil aj 
28.9. Timon Mezzey Pšenko

Jubilanti                                                                                    

 Bučičová Matilda 94
 Krajčiová Emília 94
 FriebertStanislav 92
 Halmos František 92
 Ranincová Anna 91
 Sudovský Imrich 91
 Baller Juraj 88
 Lengyelová Mária 88
 Balážová Alžbeta 87
 Dzúriková Katarína 86
 Ivanusyková Janka 86
 Heriban Július 85
 Mizerová Anna 85
 Vojteková Štefánia 85
 BelákJúlius 80
 Richtárechová Angela 80
 Antalová Veronika 75
 Pikulíková Barbora 75
 Rosenberger Ľubomír 75
 Tumová Marta 75

Byty
Villinki
Karlova Ves

Tarjanne
Dúbravka

Bývanie na fínskej úrovni
0903 200 680, 0903 223 222

Bývajte 
s priateľmi 
a získajte parkovacie 

stojisko za 1€

Všade máte 
na skok 

a parkujete v garáži.
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Program Jednoty dôchodcov  
Slovenska MČ Lamač na november                                              

06.11.2013 14,00 h - Slováci v Srbsku, stretnutie 
v klube
13.11.2013 14,00 h - Zážitky z  bane, stretnutie 
v klube
20.11.2013 14,00 h - Bábky, stretnutie v klube
20.11.2013 16,00 h - zasadanie výboru
27.11.2013 15,00 h - Šifrovanie a kryptoanalý-
za, v Spoločenskom centre na Malokarp. nám. 
Pokračujeme v  cvičení Kalanetiky: každý uto-
rok o 17,00h a každú stredu o 10,00h, v Spolo-
čenskom centre. 
Mailova adresa: 
jednotadochodcov.podhaj@gmail.com
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Pozvánky na NOVEMBER                                                                                         
6. – 9.11.2013 od 15,00 h Výstava tekvičiek – 
kino Lamač
8.11.2013 - 17,00 h Slávnosť svetielok – pred 
kinom Lamač premietanie filmu pre deti - Krú-
dovci
10.11.2013 o 11,00 h Divadelné predstavenie 
pre deti – kino Lamač
13.11.2013 o 15.00 h Prednáška Bezpečná je-
seň života – kino Lamač
16.11.2013 od 9,00 – 12,00  Bazárik – kino La-
mač
16.11.2013 o  20,00 Katarínska zábava – 
reštaurácia Trojka
Predaj lístkov MÚ Lamač od 7.11.2013
21.11.2013 o 8,00 – Poznávací zájazd seniorov 
do Viedne 
Prihlasovanie na zájazd od 18.11.2013 od 
10,00 h
6.12.2013 o 17,00 – Mikuláš – v kine Lamač

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                      
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNY ÚRAD A POKLADŇA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 16:30
Štvrtok   8:00 – 11:00
Piatok   8:00 – 11:00
PODATEĽŇA
Pondelok   8:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok   8:00 – 12:00 13:00 – 15:00
Streda   7:30 – 12:00 12:30 – 17:00
Štvrtok   8:00 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok   8:00 – 12:00

Miestna knižnica Lamač pozýva                                                                           
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

Zasadnutie komisií v novembri                                                                   

Školská 14.11 17.00 h, Životného prostredia 
14.11. 16.30, Sociálna 12.11. o 17.00 h, Stavebná 
19.11 o 15.30, Kultúrna 11.11. o 17.00 h.

•  Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny 
a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek  a  pračiek, vŕtanie dier do panelov  
0905/ 627 321

•  Doučím angličtinu deti aj dospelých, aj cez 
víkend 0905/ 222 966

•  Voda, kúrenie, plyn, oprava a montáž aj cez  
víkend 0905/429 097, 0911/ 429 097 

•  Darujem strom-smrek na palivové drevo, 
podmienka výrub a odvoz. 
Tel.č. 0903/957 094

Inzercia                                                                                                                                                                                                                        

16. 11. od 9:00 do 12.00 h Burza oblečenia a hra-
čiek– jeseň/zima. Burza je organizovaná v  spo-
lupráci MU Lamač a  rodinného centra Obláčik. 
Prihlasovanie pre predajcov na tel. čísle 
0919 184 763 (Aďa) 
21. 11. o 17.00 h Tvorivé dielničky pre deti
Téma - Mikuláš z papiera
28. 11. o 18.00 h Tvorivé dielne pre dospelých
Téma – Adventné vence
Viac na www. oblacik.sk

Program Rodinného centra Obláčik                         

9.11. RÝCHLO A ZBESILO 6 18.00 2,50 €
10.11. TU NA ZEMI 18.00 2,50 €
16.11. VEĽKÝ GATSKY 18.00 2,50 €
17.11. PRÍBEH FILMU - Fascinujúca cesta 

svetom filmu 
Lamačský filmový maratón histórie 
filmu. 60 minút/každý diel 

2. DIEL  Hollywodsky sen /20.roky 20.storočia. 
15.30 2,50 €

3. DIEL  Expresionizmus, impresionizmus 
a surrealizmus:zlatý vek svetovej 
kinematografie. 17.00 2,50 €

4. DIEL  Príchod zvuku 18.30 2,50 €
23.11. HAŠIŠBABA 18.00 2,50 €
24.11. MNÍŠKA 18.00 2,50 €
30.11. ROZKOŠ V OBLAKOCH 18.00 2,50 €
1.12. CESTA ZA VIANOČNOU HVIEZDOU 

18.00 2,50 €

Program kina na NOVEMBER                                                                                                                                  

Ako hral FK Lamač                                                                    

Výsledky tímov FK Lamač v októbri

Prípravka

ŠKP Inter – FK Lamač 9 : 0
FK Lamač – FK Dúbravka 1 : 2
TJ Čunovo – FK Lamač 2 : 1
ŠK Danubia – FK Lamač 6 : 4

Mladší žiaci

FK Rača – FK Lamač 2 : 1
FK Lamač – ŠKP Inter A  0 : 8
ŠKP Inter B - FK Lamač 4 : 2
FK Lamač - FK Scorpions 0 : 1

Dorast

FK Lamač - ŠK Malacky 12 : 1
Stupava – FK Lamač 5 : 6
FK Lamač - DNV 0 : 6
FK Lamač – Jakubov 3:3

A – tím

FK Lamač – DNV 2 : 2
TJ Čunovo - FK Lamač 0 : 1
FK Lamač – ŠK Vajnory 1 : 5
FK BCT – FK Lamač 2 : 0


